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Zápis z jednání Veřejné schůze Programového výboru Místní akční skupiny 

„Nad Orlicí“, které se konalo dne 8. 10 2007 od 21.00 hodin ve skanzenu 

Krňovice (pokračování po přerušení v Kosteleckých Horkách) 

Jednání Veřejné schůze PV je dle pověření Valné hromady a dle Záměru MAS oprávněno 

projednat výběr projektů. Oznámení s pozvánkou bylo zveřejněno již spolu s Výzvou a dále 

též v dostatečném předstihu emailem všem členům, žadatelům, známým kontaktům 

veřejnosti a všem obcím s prosbou o další zveřejnění.  

Přítomni: Brýdl Zdeněk, Ing. Pavel Bílek, Jaromír Ţid, Ing. Myšák Zbyněk, Mgr. Martina 

Bělková, Petra Šutová, Ing. Záruba Václav 

Hosté: Mgr. Kulíšek Petr, ţadatelé a členové dle prezenční listiny 

Omluveni: Hubálek Pavel, Marek Michal,  

Jednání bylo zahájeno ve 21:00 hodin, s půlhodinovým zpoţděním vzhledem k protaţenému 

zasedání Výběrové komise. Zapisovatelem byl určen PK. 

Program: 

1. Schválení výběru projektů dle doporučení Výběrové komise  

2. Příští Valná hromada 

3. Reflexe výběru projektů a mechanismu hodnocení 

4. Příprava návštěvy v listopadu ze Slovenska a Rakouska 

5. Propagace MAS a PR projektů ţadatelů 

Jednání zahájil manaţer MAS z pověření předsedy Správní rady a programového výboru. 

Vedl také jednání do konce zasedání. 

Ad1) Na úvod manaţer vysvětlil přítomným principy Výzvy a podmínky Mze pro LEADER ČR 

2007. Zdůraznil vysoký počet registrovaných projektů a postupy Výběrové komise, které 

odpovídaly postupům navrţeným v Záměru MAS. Poděkoval všem ţadatelům za přípravu, 

všem hodnotitelům za pomoc a náročnou práci. Upozornil, ţe MAS má jednak finanční limit 

na projekty a jednak můţe podpořit maximálně 7 projektů. Jiţ dle struktury Záměru a 

opatření v něm MAS usiluje o maximální počet podpořených, coţ vede i k selekci velkých 

projektů. Zároveň je nutno posílit dotaci na neziskové projekty, kterých je v obou opatřeních 

14 z 19 celkem. 

Poté předal slovo předsedovi Výběrové komise, p. Sršňovi. Pan Sršeň v úvodu zdůraznil 

těţkou roli komise a nesnadné rozhodování, seznámil přítomné s postupem a předběţným 

výsledkem doporučeného výběru. Zdůraznil závěry prvního jednání s ţadateli o sníţení 

projektu nebo o snaze naplnit plně částku přidělenou Mze. Seznam projektů dle pořadí a 

opatření je v příloze zápisu. 



Postup byl následující: 

Výběrová komise MAS NAD ORLICÍ se sešla po ukončení veřejného slyšení, které probíhalo 
8.10.2007 od 13 h v Krňovicích. Přítomní členové komise po zprávě dvou podrobných 
hodnotitelů z řad Výběrové komise a po vyslechnutí ţadatelů na veřejném slyšení zváţili 
hodnotící kritéria a obsah a kvalitu předloţených projektů.  
Výběrová komise se jednohlasně usnesla na výběru maximálního počtu projektů (7) 
vzhledem k počtu ţadatelů (19) a výši poţadovaných dotací. Dle podrobných podmínek 
Záměru MAS, schváleného MZe, dle Dohody o provádění delegovaných činností (doručené aţ 
11.10.2007) a dle podmínek Výzvy MAS postupovala následovně: 

1. Kaţdý člen obodoval kaţdý projekt dle kriterií v Záměru i Výzvě (náhradník 
zastupoval jen tam, kde byl člen komise provázán s ţadatelem) 

2. Komise seřadila projekty dle dosaţeného počtu bodů 
3. Komise vybírala projekty postupně takto: první dva podnikatelské z kaţdého opatření 

a první dva neziskové z kaţdého opatření. Takto získala 4 nejúspěšnější projekty 
z opatření A a 4 nejúspěšnější projekty z opatření B. 

4. Dále postupovala tak, aby nejprve naplnila 1/3 dotace na podnikatelské subjekty 
834tis. Kč), přičemţ navrhla ţadatelům úpravu částky. Pro tento krok vzala v úvahu 
všechny podnikatelské projekty.  

5. Komise přihlédla k nutnosti vyčerpání investiční částky a dotázala se ţadatele 
s vysokým poţadavkem na moţnost sníţení. Ten nepřistoupil na tuto moţnost. Poté 
přihlédla k nutnosti vyčerpat celou částku investiční dotace do území a vyloučila malé 
projekty, aby umoţnila realizaci větších v pořadí a umoţnila tak vyčerpání celé částky.  

6. Dále sečetla zbylé poţadavky podnikatelů i neziskových ţadatelů (obce a NNO) a po 
diskusi upravila částky navrţené ţadatelům k jejich souhlasu.  

7. Schůze Výběrové komise byla přerušena do doručení Dohody. 
 

Na návrh Výběrové komise, která potřebuje čas k dopracování návrhu a jednání s ţadateli, 

bylo jednání přerušeno s tím, ţe termín pokračování bude po ukončení zasedání Výběrové 

komise a bude oznámen emailem a na webových stránkách MAS. Pozvánka byla zveřejněna 

uvedeným způsobem. 

* * * * * * 

Přítomni na pokračování z PV MAS: Hubálek Pavel, Brýdl Zdeněk, Jaromír Ţid, Michal 

Marek, Ing. Václav Záruba, jednání pokračovalo pod vedením manaţera. 

Ad 1) Manaţer přednesl závěry schůze Výběrové komise MAS, která byla ukončena 

11.10.2007 v 19h. Do dalšího dne zasedání VK zjistila souhlas ţadatelů a upřesnila navrţené 

částky dotace na jednotlivé vybrané projekty. Poté stanovila dle Pravidel náhradní projekty 

do výše 30% dotace v pořadí, tak aby bylo moţno stále udrţet poměr podnikatelských 

projektů. 

Ad 2) Manaţer upozornil na vyjádření některých členů VK a MV MAS o náročnosti práce pro 

MAS a příslibu uspořádat nové volby do těchto orgánů. Zároveň ale bude nutno konat VH 

MAS po účetní uzávěrce. Na návrh předsedy se definitivní konání VH bude projednávat 

příště, předseda osloví MV s prosbou setrvání ve funkci do této VH. 

Ad 3) Manaţer a předseda i další členové přednesli na jednání známé ohlasy na postup 

výběru a činnost MAS vůči ţadatelům. Zhodnotili nedostatky procesu dané jednak krátkým 

časem a jednak předem danými kriterii s vysokým počtem bodů. I kdyţ se MAS  uţ  Záměru 

snaţila blíţe specifikovat jejich výklad, Výběrová komise neměla mezi členy názory shodné, 

coţ PV vidí jako účelné, vzhledem k různé přísnosti náhledu členů VK. V příloze zápisu je 



hrubý seznam návrhů na zlepšení postupu MAS v dalším uplatňování metody LEADER. 

Nicméně uţ charakterem LEADERu PRV je dána odlišnost. Celkově je hodnoceno pozitivně, 

ţe se u nás našlo mnoho ţadatelů (velká absorpční kapacita území) a osvědčilo se zařazení 

veřejného slyšení a předběţné návštěvy. Bylo by dobré zařadit více expertní pohled 

externistů, na nějţ ovšem nyní nebyla časová kapacita. 

Doporučení pro příště:  

 Odchod dotčeného z bodování 

 Neutrální místo mimo ţadatele 

 Více času na projednání závěrů 

 Setkání před hodnocením nad analýzou projektů – čas na toto hodnocení 

 Časový limit při veřejném slyšení více zdůraznit - jednoznačně 

 Bodovat více kriterii: prospěch většímu území, váţit výše bodů za kriteria,  

 Schopnosti řečníka nemají být rozhodující 

 Přítomnost členů VK – při bodování 

Ad 4) Blíţí se návštěva z partnerských regionů, 15.11.2007. Jednoznačně potvrzeno především 

navštívit úspěšné ţadatele i neúspěšné, dále projekty na venkově a turisticky zajímavá místa 

podněcující rozvoj regionu. Manaţer byl pověřen přípravou programu v předběţné verzi do 

čtvrtka a rozesláním PV MAS. 

Ad 5) Manaţer navrhl ţe kromě závazné formulace při propagaci projektů bude MAS 

vyţadovat od ţadatelů umístění loga MAS a sloganu. Manaţer připraví a s ţadateli projedná 

konkrétní vhodné formy. Nemohou být stejné uţ vzhledem k charakteru podpořených 

projektů. 

Zapsal: Petr Kulíšek 

Oveřili: Pavel Hubálek, Jaromír Ţid, Martina Bělková 


